
Omezení setkávání zůstane. Venku i vevnitř
jen dva lidé, navrhne vládě Arenberger.
Podstupuje každý nový ministr ihned po
nástupu lobotomii mozgu a vytržení páteře,
ptá se analytik
- CZ24 News | 11. dubna 2021

ČESKO: Ministr zdravotnictví Petr Arenberger v pondělí vládě navrhne, aby se nadále venku i uvnitř
mohli sejít nanejvýš dva lidé. Podle dřívějšího rozhodnutí resortu zdravotnictví by se totiž od pondělí
mohlo setkat až 20 lidí venku a 10 uvnitř, což Arenberger nechce. Situace tomu není z medicínského
hlediska ještě nakloněna, lidé by pak navíc teoreticky mohli legálně pořádat párty, uvedl. Příliš
rychlé rozvolňování kritizovala v pátek také skupina MeSES, návrh podle ní nebyl součástí žádných
podkladů.

Dnešní rozhodnutí ministra musí do 48 hodin schválit vláda. Sejde se v pondělí odpoledne. V pondělí
tak bude ještě platit mírnější opatření, které dovoluje například na venkovních sportovištích setkání
až 20 lidí.

„Dnes večer v médiích upřesním omezení shromažďování na 2 osoby uvnitř a 2 venku od pondělí
12.4. Zavázal jsem se naslouchat odborníkům, a proto akceptuji názor odborné skupiny MeSES,“
napsal ministr na Twitteru. „Ta na základě křehké epidemiologické situace včetně aktuálně prvního
výskytu brazilské mutace P2 SARS-COV 2 na území ČR nepodporuje z medicínského hlediska
původně deklarované omezení shromažďování osob na 10 uvnitř a 20 venku, jak bylo uvedeno mým
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předchůdcem,“ dodal Arenberger. Podle něj je třeba rozvolňovat s citem a ne příliš rychle.

Svůj záměr naznačil už v pátek. „Přemýšlíme o tom, že bychom se během víkendu vrátili
ke stanovisku, které je opravdu z medicínského hlediska lepší a budeme respektovat to, co chce
skupina MeSES (Mezioborová skupina pro epidemické situace – pozn. red), že to bude tak, jak je to
teď. To znamená dva lidé uvnitř, dva venku. A uvidíme, jak se na tom dohodnou právníci,“ řekl
v pátek ministr Arenberger.

Pondělím totiž končí nouzový stav a podle pandemického zákona nelze omezovat lidi v tom, jestli jich
pohromadě bude víc, nebo méně. „My jsme to konzultovali nejen se skupinou MeSES, ale
samozřejmě i s jejich právníky, našimi právníky, a dokonce i externími právníky. Nakonec jsme
dospěli k názoru, že je to možno omezit nikoliv podle pandemického zákona, ale podle jiných zákonů,
kterými se řídí ministerstvo zdravotnictví,“ odpověděl dnes Arenberger na dotaz Radiožurnálu, zda
není jeho rozhodnutí protiprávní.

Dnešní rozhodnutí ministra musí do 48 hodin schválit, nebo neschválit vláda. Sejde se v pondělí
odpoledne. Arenberger uvedl, že o svém rozhodnutí informoval premiéra Andreje Babiše i další členy
vlády.

 

Před shlukováním varovala i Smejkalova skupina
Před příliš rychlým rozvolňováním varovala skupina MeSES. Ta považuje možnost shromažďování
pro až 10 lidí uvnitř a až 20 lidí venku za zásadní problém. „Byli jsme, mírně řečeno, rozčarováni.
Ministerstvo po nás chtělo vyjádření k zoologickým zahradám a k venkovním trhům, ty jsou ale
ve srovnání s takovou změnou úplně marginální. Opatření jsou vzájemně provázaná, jedno ovlivňuje
druhé a my se o takto zásadní změně se dozvídáme z médií. Je to, jako když vám dají vybrat barvu
potahů v autě, ale při předání klíčků jaksi dodatečně řeknou, že v něm nemáte pásy, ” shrnul situaci
za MeSES sociolog Martin Buchtík ve vyjádření pro Echo24.

Arenberger dnes řekl, že větší shromažďování může být riziko. Z lékařského hlediska souhlasí
se stanoviskem Mezioborové skupiny pro epidemické situace (MeSES). Skupina vedená
epidemiologem a členem Rady vlády pro zdravotní rizika Petrem Smejkalem upozornila na to, že
umožnění setkávání až deseti lidí uvnitř a 20 venku může být epidemickým rizikem. Omezení
shromažďování považuje za jedno z neúčinnějších opatření proti šíření epidemie nového typu
koronaviru.

 

Zdroj: https://echo24.cz/


